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Projektnamn Medborgarskapsceremoni 6 juni 

Datum 2015-06-15 

Mottagare KF:s presidium, Monica Danielsson 

Sammanställare Åsa Lundgren 

Sammanfattning 
Medborgarskapsceremonin 2015 genomfördes den 6 juni, på Sveriges nationaldag, i Nacka 
stadshus. Cirka 430 nya svenska medborgare bjöds in till ceremonin. Ungefär 80 av dessa 
deltog vid ceremonin. Totalt närvarade cirka 220 personer vid ceremonin, inräknat 
familjemedlemmar förtroendevalda och värdar. De största utmaningarna till nästa års 
ceremoni blir att dels locka fler nya medborgare att delta, dels att hitta ett bra sätt att lösa 
lokalfrågan om stadshuset inte räcker till. 

Inbjudan och anmälningsförfarande 
Inbjudan skickades sista veckan i april till alla Nackabor som blivit svenska medborgare 
under 2014, totalt cirka 430 personer i alla åldrar. Monica Danielsson ansvarade för 
beställning av adresser. 
 
Anmälan till ceremonin gjordes i ett webbformulär. När några dagar återstod av svarstiden 
gick vi ut med en påminnelse på Facebook. 
 
Vi skapade en webbplats www.nacka.se/6juni samt ett e-postkonto 6juni@nacka.se. 
Kontaktperson var projektledare Åsa, vars telefonnummer kommunicerades i inbjudan och 
på webbplatsen.  
 
Partiernas gruppledare fick en inbjudan via Outlook, liksom högsta närvarande tjänsteman 
Ann-Sofie Mårtensson. 

Förbättringsområden 
Det var oklart från början om den inbjudne fick ta med familjemedlemmar till ceremonin. 
Det är lämpligt om det framgår tydligt i inbjudan inför nästa års ceremoni vad som gäller. 
Sista svarsdatum bör vara så nära ceremonin det går med tanke på matbeställning och andra 
praktiska saker. I år tackade många ja väldigt nära inpå ceremonin. 
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I målgruppen nyblivna medborgare närvarade 80 av 435 inbjudna. Den andelen borde 
kunna bli betydligt högre. 

Grafisk profil 
Kommunikationsenheten skapade en ny grafisk profil för medborgarskapsceremonin. 
Utseendet speglades i inbjudan, på webbsidan, i programmet och i namnskyltarna. Färgerna 
i profilen matchar de nyckelband, slipsar och sjalar som vi använde under ceremonin. 
 
Diplomet fick också nytt utseende – med ett foto av Carl Milles staty Gud Fader på 
Himmelsbågen, i Nacka strand. 

Förbättringsområden 
- 

Kommunikation, press 
Vi har kommunicerat kring medborgarskapsceremonin i sociala medier (www.nacka.se, 
Facebook och Twitter). NVP och Mitt i Nacka har skrivit om ceremonin. De var inbjudna 
men deltog inte utan fick text och bild av Sam, pressansvarig. 

Förbättringsområden 
Det blev osäkerhet kring vilka foton som kunde användas på webben och i sociala medier. 
Därför valde vi att publicera endast ”säkra” foton. Till nästa år behövs en strategi kring 
medgivanden samt en enkel kommunikationsplan. Det skulle också vara trevligt med 
intervjuer med både nya svenska medborgare och med förtroendevalda.  
 
Bättre pressbearbetning behövs för att lokaltidningarna ska närvara.  

Ceremonins inramning 
Utanför stadshuset satte vi upp ballongsmyckade björkar, på sidorna om entrén och runt en 
”dansbana”. Björkarna satte vi i parasollfötter som vi lånade från Boo Gårds skola. På taket 
ovanför entrén riggade vi två hyrda såpbubblemaskiner. Folkdansgillet Kedjan med fyra par 
och en spelman underhöll utanför entrén och sedan även inomhus. 
 
Till matsalens stora fönsterparti i norr lät vi sy upp en semitransparent svensk flagga. De två 
stora stolparna (där taket är högt) gjorde vi om till björkstammar. På väggpartiet till vänster 
om trappan projicerades ett grönt lövverk. Flygfilmen över nacka spelades (utan ljud) på 
väggen.  
 
Borden dukade vi med vita dukar, på varje bord en svensk bordsflagga. Vi hade inte gjort 
någon bordsplacering, men uppmanande de förtroendevalda att sprida sig i lokalen. 
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Från att gästerna började avsluta lunchen till att själva ceremonin avslutades gick Katarina 
Fredrika runt med mikrofon och gjorde spontana intervjuer med gästerna. Detta blev 
mycket uppskattat.  
 
Ewa Wegnelius var konferencier. Anita Johansson (kf:s andre vice ordförande) höll 
välkomsttal, Lars Stenholm (kf:s ordförande) höll tal.  
 
För musikunderhållning stod Lena Willemark och två musiker. De framförde 

 Ingångsmusik (En vänlig grönska) 
 Nationalsången (i egen tappning och som allsång) 
 Tre egna låtar 
 Utgångsmusik (Gärdebylåten) 

Förbättringsområden 
Vi använde de befintliga borden, och vi hade inte gjort bordsplacering. Eftersom gäster 
både kom till och föll från hade bordsplacering blivit knepigt. Vi konstaterade efteråt att det 
hade varit trevligt och mer flexibelt med långbord. 
 
I matsalen ryms max cirka 180 sittande matgäster. Några fick sitta och äta på övervåningen. 
Om det kommer fler gäster nästa år behöver även det övre planet vid receptionen användas. 
Då är det viktigt att hålla ihop ceremonin på ett bra och tydligt sätt. 
 
Vi bör tacka artisterna med blommor i samband med ceremonin. Den här gången skickade 
vi blommor till artisterna och folkdansgillet efteråt.  
 
Önskemål framkom att all underhållning (folkdans och musik) ska ha Nacka-anknytning.  
Fråga: Monica Brohede efterlyser flagga som stått i fullmäktigesalen, att stå vid scenen.  
 

Förslag 
Kan scenen placeras framför entrén till Nackasalen så att alla ser bättre? 
Moment av mingel?  
En världskarta där man kan markera vilket land man kommer ifrån.  

Mat och dryck 
Lunchen bestod av en ”midsommartallrik” från Westers, och det fanns en särskild 
barntallrik. Maten var laktos-, gluten- och fläskfri. Dryck till maten var Loka och festis, som 
vi köpt från restaurangen i stadshuset. Där hade vi också köpt glass (Piggelin) som barnen 
fick efter maten. 
 
Kaffe som levererats av Westers serverades i ”Baristan” efter maten, tillsammans med en 
chokladbit som vi köpt på ICA Maxi. 
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Förbättringsområden 
De vegetariska och veganska tallrikarna tog slut. I samband med anmälan behöver det bli 
ännu tydligare att man beställer ett av dessa alternativ.  
 
Det blev mycket mat över (vi hade beställt med god marginal). Denna mat blev vi tvungna 
att slänga. Går det att beställa mat på ett sätt så att den går att spara? 
 
Hellre vanliga bestick än plastbestick. 
Lite trevligare dessert (jordgubbar, bakelse) 

Ceremonin 
De nya medborgarna fick varsitt diplom, en svensk bordsflagga i trä samt en kavajnål med 
svensk flagga.  
 
Vi hade dukat upp diplomen i bokstavsordning på tre ståbord under den svenska flaggan. 
Medlemmarna i kf:s presidium delade ut diplomen och gåvorna vid varsitt bord, assisterade 
av varsin värd.  

Förbättringsområden 
Det hade varit roligt med ett gruppfoto av de nya medborgarna, en professionell fotograf 
bör anlitas. 
Finns budgetutrymme och förslag på Nackaanknuten minnesgåva, t ex en bok? Samma gåva 
till barnen? 
Det hade varit trevligt med en personlig berättelse från någon av gästerna som en del av 
ceremonin – kan man efterlysa detta i samband med anmälan? 

Fokus på barnen 
Vid ankomsten fick alla barn varsin svensk ”viftflagga”. Barnen fick en särskild mattallrik 
och festis, samt glass efter maten. Efter mat och glass, under medborgarskapsceremonin 
och kaffet, visades film i Nackasalen, och där fanns en värd på plats.  

Förbättringsområden 
Även vuxna ville ha viftflaggor. Flaggorna tog slut innan alla barn fått varsin.  

Förslag 
Förslag framfördes om att boka in en clown. 

Budget 
Johanna Magnusson, controller, meddelar att kostnaden för medborgarskapsceremonin 
preliminärt är 142 300 kronor, exklusive personalkostnader, att jämföras med buget 
150 000 kronor. 
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Värdar och värdinnor, förtroendevalda 
Förtroendevalda som deltog i ceremonin: 
Kf:s presidium 
Lars Stenholm (M), ordförande 
Stefan Saläng (FP), förste vice ordförande 
Anita Johansson (S), andre vice ordförande 
 
Gruppledare för de politiska partierna 
Christine Lorne (C) 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Anders Tiger (KD) 
Louise Ollivier (MP) 
Magnus Söderström (MP) 
Helene Skantze (M) 
Mikael Carlsson (NL) 
Mattias Qvarsell (S) 
 
Tio värdar/värdinnor (tjänstemän) arbetade under ceremonin, projektgruppen och 
ytterligare tre personer från serviceenheten. Antalet värdar var lagom till antalet gäster. 
Kommunens högsta tjänsteman på plats var kommunikationsdirektör Ann-Sofie 
Mårtensson.  

Tidsramar 

Förbättringsområden 
Hela den beräknade tiden för ceremonin, från att dörrarna öppnades vid 11.30 till att den 
officiellt skulle vara slut vid 15, var alldeles för lång. Allt praktiskt gick mycket bättre och 
smidigare än vi hade räknat med och det blev en del tom väntetid. Två timmar totalt hade 
räckt. Det är viktigt med en tydlig starttid. ”Dörrarna öppnas” var inte tillräckligt tydligt. 
Gäster anlände från 10.30 till 13.15.  

Projektgrupp 
Projektgruppen har letts av Åsa Lundgren, projektledare på kommunikationsenheten 
Övriga projektdeltagare: 
Ewa Wegnelius, konferencier 
Susanne Näsström, förtäring 
Lisen Kocsis, administratör 
Katarina Fredrika, konstnärlig inramning och musikunderhållning 
Vasilios Katsikiotis och Ali Al-Badry, lokaler, praktiska lösningar och teknik 
 
 


